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[Landbrugsministeren.] 
forslagets bemærkninger, skal jeg anbefale lov- 
forslaget til velvillig behandling i det høje 
folketing. 

Jeg skal samtidig tillade mig for det høje 
folketing at fremsætte forslag til lov om æn- 
dring af lov om bekæmpelse af smitsomme syg- 
domme hos ferskvandsfisk. 

I henhold til § 8, stk. 2, i lov nr. 283 af 
18. juni 1969 om bekæmpelse af smitsomme 
sygdomme hos ferskvandsfisk, som denne be- 
stemmelse blev affattet ved lov nr. 105 af 24. 
marts 1972, skal forslag til revision af loven 
fremsættes i folketingsåret 1976-77. 

Det herefter fremsatte forslag indeholder 
alene ophævelse af revisionsbestemmelsen. Det 
er begrundet med, at der siden lovens ikraft- 
træden ikke er indhøstet erfaringer, der nØd- 
vendiggør ændringer af loven, og med, at 
det heller ikke forventes, at revision af loven 
bliver påkrævet i de nærmeste år. 

Idet jeg i øvrigt henviser til de bemærknin- 
ger, der ledsager lovforslaget, skal jeg anbefale 
dette til velvillig behandling i det høje ting. 

Jeg har endelig den ære at fremsætte for- 
slag til lov om ændring af lov om lortrinsret i 
høsten. 

Loven er fra 1951, og tiden er løbet fra den 
på et par punkter. 

For at undgå misbrug af den særlige for- 
trinsret, som et høstpantebrev giver, foreskriver 
loven, at vedkommende kommunalbestyrelse i 
forbindelse med tinglysningen skal afgive en 
erklæring, der siger god for den handel med 
såsæd, kunstgødning eller lignende, der har 
givet anledning til oprettelse af høstpante- 
brevet. En sådan erklæring kan imidlertid kun 
afgives, hvis de kommunale myndigheder har 
tilstrækkeligt lokalkendskab og er i stand til at 
bedømme, om de købte varer svarer til det, der 
er behov for på køberens gård. Efter kommu- 
nalreformen er kommunerne blevet så store, at 
man kun sjældent har et sådant lokalkendskab. 
Erklæringen er herefter i almindelighed blevet 
en tom formalitet, og fra kommunal side har 
man i forbindelse med diskussionen i 1973-74 
om afskaffelse af dobbeltadministration anmo- 
det om at blive fritaget for dette arbejde. 

Man har i landbrugsministeriet overvejet, om 
man burde lade en lignende erklæring udfær- 
dige af en anden instans, men er kommet til 
det resultat, at erklæringen helt kan undværes. 

Der er i straffeloven et tilstrækkeligt værn mod 
misbrug af høstpantebreve. 

Den i loven hjemlede fritagelse for tinglys- 
ningsafgift i forbindelse med lysning og aflys- 
ning af høstpantebreve er overflødig, idet ting- 
lysningsafgifterne for længst er afskaffet. 

Forslaget indebærer en administrativ lettelse 
for en række kommuner, som det er på høje tid 
at få gennemført, og idet jeg i øvrigt henviser 
til de trykte bemærkninger til forslaget, skal 
jeg anbefale det til velvillig behandling i folke- 
tinget. 

OrdfØreren for forslagsstillerne (Tange) (FP): 
Jeg tillader mig herved at fremsætte forslag 

til lov om realisering af overbehæftede faste 
ejendomme, idet jeg henviser til lovforslagets 
tekst og de ledsagende bemærkninger. 

Den første sag på dagsordenen var: 
SpØrgsmål til ministrene. 

Af Nathalie Lind (V) til undervisningsministe- 
ren: 
»Kan ministeren oplyse, hvilke initiativer re- 

geringen vil tage på mødet i Nairobi den 26. 
oktober 1976 for at modvirke den politisering af 
UNESCO, som Israels udelukkelse af organisa- 
tionen er udtryk for?« 

(Spm. nr. 27). 

Skriftlig begrundelse. 

Den 13. december 1974 udsendte den davæ- 
rende venstreregering en erklæring om, at man 
var dybt bekymret over, at FNs særorganisatio- 
ner i de senere år i stigende grad politiseres, så- 
ledes at man i strid med FN-pagtens ånd og bog- 
stav søger at indskrænke de enkelte medlems- 
landes adgang til at udøve de rettigheder og 
nyde de fordele, som medlemskabet indebærer. 
Ved 3. behandling af finansloven for finansåret 
1976 den 20. marts 1975 spurgte jeg undervis- 
ningsministeren om, hvad regeringen ville gøre 
for at markere sin afstandtagen fra den politi- 
sering, som har præget UNESCO i de senere 
år. Da ministeren skal være regeringens repræ- 
sentant på mødet i Nairobi den 26. oktober 
1976 og under hensyn til den aktion for Israel 
i UNESCO, der nu lykkeligvis er i gang, mener 
jeg, at det må have interesse for offentligheden 
at få en klar redegørelse for regeringens stilling 
og for, hvilke initiativer regeringen vil tage. 


